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 واردات سالانه ۲۰ميليون دلارمهران ابراهیمیان
ماهي تيلاپيا

رئيس مؤسس�ه علوم تحقيقات ش�يلات كش�ور گفت: س�الانه 
۲۰ميلي�ون دلار ارز ب�راي واردات ماه�ي تيلاپيا از كش�ور خارج 
مي ش�ود و محيط زيس�ت حتي اجازه پ�رورش ماه�ي تيلاپيا در 
همان مزارع آزمايش�ي را كه مجوز دولت گرفته بود هم به ما نداد. 
پرورش ماه��ي تيلاپيا از س��ال 90 م��ورد بحث ق��رار گرفت و با 
مخالفت هاي سازمان حفاظت محيط زيست مواجه شد. كارشناسان 
اين س��ازمان معتقدند تيلاپيا ماهي همه چيزخوار و در عين حال 
مهاجم اس��ت كه ممكن اس��ت سلامت محيط زيس��ت را به خطر 
انداخته و گونه هاي بومي را از بين ببرد، البت��ه اين ماهي به دليل 
داشتن تيغ كم، فيله خوب و بوي اندك براي طبخ مورد پسند بازار 
كشورمان قرار گرفته و مردم ميل زيادي به مصرف آن دارند، اما به 
جاي پرورش داخل، سالانه 20ميليون دلار ارز از كشور براي واردات 

اين ماهي هزينه مي شود. 
محمد پوركاظمي در نشس��ت خب��ري به واكنش هايي ك��ه اخيراً در 
مورد توليد ماهي تيلاپيا در كش��ور اعلام شده پاس��خ داد و گفت: به 
 رغم مجوزهايي كه در سال هاي گذش��ته از سوي دولت براي پرورش 
ماهي تيلاپيا در مؤسسه تحقيقات علوم شيلات و بافق يزد داده شده، 
اما متأس��فانه در عمل هنوز امكان پرورش رسمي اين ماهي در كشور 

فراهم نشده است. 
وي با اشاره به مخالفت س��ازمان محيط زيست مبني بر پرورش اين 
ماهي در كشور خاطرنشان كرد: ماهي تيلاپيا را نوعي ماهي مهاجم 
اعلام مي كنند كه پ��رورش آن در آب هاي آزاد س��بب از بين رفتن 
ذخاير بومي مي دانن��د، در حالي كه اين ماه��ي نوعي ماهي خاصي 
اس��ت در دماي آب زير 9 درجه از بين مي رود و در نتيجه با توجه به 
اينكه ما دانش فني پرورش اين گونه ماهي را در مؤسس��ه تحقيقات 
علوم شيلات با 100 سال سابقه به دست آورده ايم، اعلام كرده ايم كه 
امكان توليد اين ماهي را در استخرهاي بسته بدون آنكه به آب هاي 

آزاد راه داشته باشند، داريم. 
رئيس مؤسسه تحقيقات علوم شيلات به اين نكته اشاره كرد كه حدود 
10 كارگاه پرورش ماهي با ظرفيت بين 20 هزار تا 50 هزار تن توليد 
ماهي تيلاپيا اكنون آماده است، اما متأسفانه به دليل به نتيجه نرسيدن 
با س��ازمان محيط زيست، عملًا پرورش رس��مي ماهي تيلاپيا در اين 
كارگاه ها وجود ندارد، در حالي كه س��الانه 12هزار تن ماهي به ارزش 
20ميليون دلار به كشور وارد مي شود كه ما مي توانيم جلوي خروج ارز 

را از كشور بگيريم. 
پوركاظمي در پاسخ به سؤالي مبني بر اينكه شنيده مي شود نوع كيفيت 
پايين ماهي تيلاپيا با عنوان زيلي در برخي مزارع در حال پرورش و ورود 
به بازار است، گفت: قطعاً وقتي امكان پرورش رسمي يك نوع محصولي 
در كش��ور وجود ندارد، اين اتفاقات مي افتد و حتي ما آماري از مزارع 
غيررس��مي و زيرزميني پرورش اين گونه ماهي نداريم و آنها هم براي 

ارائه اطلاعات به ما همكاري نمي كنند. 
وي در توضيح بيش��تر اين موضوع افزود: امكان پرورش اين ماهي در 
مزارع مجوزدار هم امكان ندارد، به دليل اينكه بازرسي هاي دوره اي از 
اين مزارع انجام مي شود كه در صورت مشاهده موارد خلاف، پروانه اين 

مزارع باطل مي شود. 
وي گفت: قزل آلا يك ماهي بسيار عالي و بازارپسند است و اكنون روسيه 
متقاضي ماهي قزل آلاي پرورشي ايران با وزن بالاي يك كيلوگرم است 
و اگر بازار صادرات ما به بالاي رقم 150 تا 160 هزار تن برس��د، ديگر 

نگراني براي توليد تيلاپيا وجود ندارد. 
........................................................................................................................

دلار دوباره گران شد
در جريان معاملات ديروز بازار آزاد تهران، قيمت انواع ارز با افزايش 
مواجه شد و هر دلار امريكا با ۵۲ تومان افزايش به4هزارو 37۲تومان 
رس�يد، هر يورو هم دوباره به نرخ ۵هزارو34۰تومان رسيد، البته 
خبرگزاري رسمي دولت قيمت دلار را 4هزارو4۰۰ تومان اعلام كرد. 
هر پوند 5هزارو999 تومان، درهم امارات هزارو190تومان و لير تركيه 

هزارو185 تومان است. 
ديروز هر س��كه طرح جديد با ۴هزار تومان افزاي��ش به يك ميليون و 
۴۷۳هزار و 982تومان رس��يد، ضمن اينكه هر سكه تمام بهار آزادي 
طرح قديم يك ميلي��ون و ۴۳1هزار و 12تومان، نيم س��كه ۷12هزار 
و 508تومان، ربع س��كه ۴16هزار و ۷12تومان و س��كه يك گرمي 

2۷۷هزار و 808تومان است. 
هر اونس طلا در بازارهاي جهاني هزارو۳16دلار و پنج سنت و هر گرم 

طلاي 18عيار 1۳۷هزار و ۳۳6تومان است. 
........................................................................................................................

كره جنوبي خواستار يك محموله ديگر 
ميعانات گازي از ايران شد

پايگاه خب�ري بلومبرگ روز دوش�نبه اع�لام ك�رد: در حالي كه 
نفتكش ايران�ي كه به مقص�د كره جنوب�ي ميعان�ات گازي حمل 
مي كرد و پس از تصادف با يك كش�تي چيني اكنون در خطر غرق 
ش�دن اس�ت، ش�ركت »هانويا توتال پتروكميكال« خريدار اين 
ميعانات، خواس�تار تحويل يك محموله ديگر از سوي ايران شد. 
 اين شبكه خبري همچنين يادآور شد كه هنوز هم ۳2خدمه نفتكش 

ايراني مفقود هستند و نفتكش مذكور در حال سوختن است. 
به گفته سخنگوي ش��ركت هانويا، اين ش��ركت همچنين قصد دارد 
بابت محموله از دست رفته از ش��ركت بيمه طرف قرارداد خود ادعاي 

خسارت كند. 
........................................................................................................................

 حجم تجارت كالايي ايران
با اتحاديه اروپا 61درصد رشد كرد

حجم تجارت كالاي�ي ايران با ۲8 كش�ور عضو اتحادي�ه اروپا در 
1۰ماهه نخس�ت س�ال ۲۰17 به رقم 16ميليارد و 6۰۰ميليون يورو 
رسيد كه در مقايسه با مدت مشابه پارسال 61/6 درصد رشد داشت. 
به گزارش ايرنا، ميزان صادرات كالايي ايران در مدت ياد شده به اتحاديه 
اروپا 8ميليارد و 2۴1ميليون يورو و مي��زان واردات كالا از اين منطقه 
8ميليارد و ۴0۷ميليون يورو بود كه نسبت به مدت مشابه پارسال رشد 

چشمگيري داشت. 
ايران در 10ماهه نخست سال 2016ميلادي، ۳ميليارد و 9۴2ميليون 
يورو صادرات به كش��ورهاي عضو اتحادي��ه اروپا داش��ت و در مقابل 

6ميليارد و ۳61ميليون يورو واردات از اين كشورها انجام داد. 
بر اساس گزارشي كه معاونت بررسي هاي اقتصادي اتاق بازرگاني تهران 
منتش��ر كرده، عامل اصلي رش��د تجارت كالايي ايران، دو برابر شدن 

صادرات كالايي ايران به اتحاديه اروپاست.

در نامه سردار غيب پرور به رئيس كميسيون تلفيق بودجه مجلس مطرح شد

بودجه 97 به نفع طبقات فرودست جامعه تغيير  كند
حل مشكلات معيشتي مردم توطئه دشمنان در تحريك جوانان را خنثي مي كند

هيئت دولت در اقدامي پيشدستانه و قبل از 
تصويب بودجه 97 وام ازدواج را ۵۰ درصد بالا برد 

وام ازدواج 1۵ميليون تومان شد
 برای اولين بار مجلس طرح داد، دولت تصويب كرد

بانك ها زير بار نرفتند   
ب�ا موافق�ت رئيس جمه�ور س�قف وام ازدواج ب�ه 1۵ ميلي�ون 
تومان افزاي�ش يافت اما بانك ها ب�راي اين مصوب�ه هيئت دولت 
ش�رط گذاش�ته اند و دبير ش�وراي هماهنگي بانك ه�اي دولتي 
و دبي�ر كان�ون بانك ه�اي خصوص�ي مي گوي�د از ك�دام منابع؟ 
به گزارش »جوان« در جريان جلس��ه ديروز رئيس جمه��ور با وزير و 
معاونان وزارت امور اقتصادي و دارايي و با موافقت رئيس جمهور سقف 
پرداخت وام ازدواج به جوان��ان از 10 ميليون، ب��ه 15 ميليون تومان 

افزايش يافت. 
  شرط بانك ها براي دادن وام ازدواج 1۵ميليون توماني

افزايش وام ازدواج به 15 ميليون تومان در شرايطي در جريان بررسي 
لايحه بودجه سال 1۳9۷ به واقعيت نزديك تر مي شود كه بانك ها ظاهراً 
مشكلي براي اجراي اين مصوبه ندارند اما شرط آنها اين است كه بايد 
نمايندگان مجلس راهكار مناسبي هم براي تأمين منابع لازم به منظور 
رشد 50 درصدي مبلغ وام داشته باش��ند در غير اين صورت با منابع 
موجود صف وام دوباره طولاني می شود و زوجين براي دريافت آن بايد 

زمان بيشتري در انتظار بمانند. 
 نمايندگان در جري��ان بررس��ي هاي بودجه اي خود در كميس��يون 
اجتماعي و سپس در كميسيون اقتصادي مصوب كرده بودند كه مبلغ 
وام به 15 ميليون تومان افزايش يابد، اما پيش از تصويب نهايي بودجه، 
هيئت دولت پيش دس��تي ك��رده و بدون نياز به تصوي��ب بودجه 9۷ 
افزايش 50 درصدي وام ازدواج را تصويب كرد، ظاهراً اتفاق خوشايندي 
با اين مصوبه رخ خواهد داد، ولي با اقبال بانكداران دولتي و غيردولتي 
مواجه نشده است و به طور تلويحي نسبت به تأخير در زمان پرداخت ها 

و كاهش تعداد وام ها هشدار داده اند. 
   منابع از كجا تأمين مي شود؟

عليرضا قيطاسي دبير شوراي هماهنگي بانك هاي دولتي با اين توضيح 
كه افزايش وام ازدواج براي زوجين مي تواند بخشي از مشكلات اقتصادي 
آنها را حل كند و بايد امكانات لازم براي تشكيل خانواده آنها تأمين شود، 
گفت: هرچند رقم موجود وام ازدواج چندان قابل توجه نيست و افزايش 
آن هم مي تواند منطقي باشد ولي بايد تصميم گيرندگان به محدوديت 

منابع و نحوه تأمين وجوه لازم براي افزايش وام توجه كنند. 
وي با بيان اينكه در حال حاضر در هر ماه مجموعه نظام بانكي بين ۷0 
تا 100 هزار فقره تس��هيلات ازدواج پرداخت مي كند، اظهار كرد: اگر 
قرار باشد با منابع موجود ميزان وام از 10 به 15 ميليون تومان افزايش 
يابد، آنگاه به طور حتم بايد منتظر كاه��ش پرداختي در هر ماه به ۴6 
تا 66 هزار فقره بود، چراكه منابع موجود نمي تواند پاسخگوي افزايش 
باشد و در اين حالت صف انتظار دريافت تسهيلات كه در سال جاري 
بانك ها توانستند با همكاري يكديگر و طي يك طرح ضربتي آن را به 
حداقل برسانند، بار ديگر افزايش می يابد و زوجين بايد براي دريافت 

وام مدت ها در صف بمانند. 
دبير شوراي هماهنگي بانك هاي دولتي ادامه داد: بايد مجلس در قبال 
افزايش مبلغ وام ازدواج بتواند راهكارهايي را براي تأمين مالي مورد نياز 
ارائه دهد، اين در حالي است كه اگر قرار باشد اتفاق جديدي نيفتد، بايد 
مشاركت مردم براي حمايت و افتتاح حساب هاي قرض الحسنه بالا برود 

كه چندان احتمال آن وجود نخواهد داشت. 
  كسي نظر بانك ها را درباره افزايش وام ازدواج نپرسيد

نماينده بانك هاي خصوصي دراين باره نيز توضيحاتي داشت. محمدرضا 
جمش��يدي دبير كانون بانك هاي خصوصي با اش��اره ب��ه اينكه چنين 
مصوباتي مي تواند سطح توقع را بالا ببرد اما راهكاري براي اجرايي شدن 
نداشته باشد، گفت: اگر قرار است مجلس سقف وام ازدواج را افزايش دهد 
و لازم الاجرا كند، به طور حتم بايد نحوه تأمين منابع آن مشخص شود. اين 
در حالي است كه رئيس جمهور اين مصوبه را جلوتر از مجلس تصويب كرد. 
وي ادامه داد: در حالي در دو سال گذشته سقف وام ازدواج به 10 ميليون 
تومان رسيد كه بانك ها مكلف شدند براي تأمين مالي آن به سمت برداشت 
از حساب هاي جاري حركت كنند، در حالي كه اين حساب ها امانت مردم 
نزد بانك هاست و هر آن ممكن است براي دريافت آن اقدام كنند، در چنين 
شرايطي چگونه مي توان اين پول در جريان را براي دريافت تسهيلات با 
دوره بازپرداخت سه  ساله اختصاص داد، بنابراين وقتي كه منابع جاري كم 
مي شود بايد براي تأمين وجوه مورد نياز صاحب حساب به سمت برداشت 
از سهم سهامداران حركت كرد. در اين حالت آيا سهامدار راضي است از 

سهم او برداشت و در جايي ديگر خرج شود؟
دبير كانون بانك هاي خصوصي با اشاره به اينكه در حال حاضر تأمين 
منابع قرض الحسنه با سختي مواجه اس��ت، افزود: اكنون استقبالي از 
حساب هاي قرض الحسنه به مانند قبل وجود ندارد، حتي با وجود جوايز 
ويژه اي كه در بانك ها براي آن تعيين مي شود، چراكه ساير حساب ها 
كاملاً براي مشتريان بانك ها سودآور بوده و ترجيح مي دهند حساب هاي 
خود را با سودهاي بالا ببرند تا اينكه در حساب هاي قرض الحسنه و بدون 
سود نگه دارند. جمش��يدي اين را هم گفت كه در حال حاضر با وجود 
اينكه منابع وام 10 ميلي��ون تومان بوده و اقس��اط آن هم چندان بالا 
نيست، ولي تضمين خاصي براي برگش��ت و بازپرداخت اقساط وجود 
ندارد، پس اگر مبلغ بالا برود به طور حتم با افزايش ميزان قسط مشكل 

معوق شدن اين تسهيلات نيز وجود خواهد داشت.

نانوايي ها مثل هميشه در رأس شكايات مردمي 

مدير كل امور حقوقي و تعزيرات سازمان حمايت مصرف كنندگان 
و توليدكنندگان با ارائه آخرين آمار شكايات مردمي در آبان ماه، 
اعلام كرد: نانوايي ها، تعميرگاه ها، ميوه فروشي ها و پاركينگ هاي 
ش�هري مثل هميش�ه در ص�در ش�كايات مردم�ي ق�رار دارند. 
غلامرضا صارميان در گفت وگو با ايسنا، اظهار كرد: طي آبان امسال در 
مجموع 1۳هزار و ۳۳2 فقره شكايت مردمي در خصوص تخلفات صنفي 
و غيرصنفي از طريق تلفن 12۴ ستاد خبري استان ها دريافت شد كه از 
اين تعداد ۷0درصد شكايات مورد رسيدگي قرار گرفته است و ۳0درصد 

باقي مانده نيازمند كارشناسي يا استعلام از مراجع ذي ربط است. 
وي افزود: از مجموع شكايات 85درصد مربوط به كالا و 15درصد مربوط 
به خدمات بوده است، به طوري كه بيشترين گزارش در بخش كالايي از 
نان و ميوه بوده و در بخش خدمات از تعميرگاه هاي خودروهاي سبك 

و پاركينگ هاي شهري بوده است. 
صارميان درباره نوع تخلف نيز گفت: گران فروشي و كم فروشي در صدر 

عناوين تخلف گزارش هاي دريافتي قرار دارد.

رئيس جمهور در ديدار با معاونان و مديران وزارت امور اقتصادي 
و دارايي كه ديروز در محل اين وزارتخانه برگزار شد با پيشنهاد 
وزير اقتصاد مبني بر پرداخت س�ود س�هام عدالت از امروز و 
افزاي�ش مبل�غ وام ازدواج از 1۰ ميليون ب�ه 1۵ ميليون تومان 
موافقت كرد، اين در حالي اس�ت كه پور ابراهيمي اين اقدام را 
به صلاح اقتصاد نمي داند و اولويت را در واگذاري واقعي سهام 
مي داند چراكه با اين اقدام ديگر نيازي به توزيع س�ود نيست!
به گزارش »جوان« رئيس جمهور در ديدار با معاونان و مديران وزارت 
امور اقتصادي و دارايي گفته: ما آمادگي پرداخت سود سهام ۴9 ميليون 
نفر از مشمولين سهام عدالت را در س��ال جاري داريم كه از اين تعداد 
2ميليون نفر فوت شده اند كه سود آنها به حساب وراث قانوني آنها واريز 
خواهد شد. كرباسيان سود سهام عدالت براي مشمولين تحت پوشش 
سازمان بهزيستي و كميته امداد  را به ازاي هر نفر 150هزار تومان اعلام 
كرد و افزود: اين رقم براي دهك ه��اي درآمدي بالاي جامعه ۷5 هزار 
تومان خواهد بود كه با دستور رئيس جمهور اين امر تا پايان سال جاري 
محقق خواهد شد. اما پايگاه اطلاع رساني دولت، اعلام كرده كه آن دسته 
از مشمولاني كه از محل تخفيف يا آورده خود يك ميليون تومان سهام 
دارند، 50 هزار تومان دريافت مي كنن��د. اين رقم در نوبت هاي بعدي 
تا 150 هزار تومان تكميل مي شود. بقيه مشمولين سهام عدالت نيز 
متناسب با سهام خود از سود متعلقه بهره مند مي شوند. اين در حالي 
است كه رئيس كميس��يون اقتصادي مجلس، گفته است: اولويت ما 
واگذاري واقعي سهام عدالت است و مخالف اقدام دولت در مورد توزيع 
سود سهام عدالت هستيم به نحوي كه مردم ارزش دارايي ها از بابت 

س��هام را در اختيار بگيرند. محمدرضا پورابراهيمي درگفت وگو با 
خانه ملت در مورد توزيع سود سهام عدالت افزود: به طور مثال اگر 
وسيله اي به شخصي هديه داده شود، آن شخص مالك آن مي شود، 
در حوزه سهام عدالت نيز بايد اين گونه باشد، بنابراين اولويت مردم 
در حال حاضر تعيين تكليف دارايي آنهاست، چراكه سهام عدالت به 
نام مردم ولي به كام دولت است كه اين موضوع غيرقابل قبول است. 
پورابراهيمي افزود: پرداخت سود سهام عدالت در شرايط فعلي به 
صلاح اقتصاد نيس��ت و به نوعي يك مس��ير انحرافي در واگذاري 
واقعي سهام عدالت محسوب مي شود كه در روند واگذاري واقعي 
سهام تأخير ايجاد مي كند. وي با اشاره به بررسي مسائل سهام عدالت 
در نشست رؤساي كميسيون هاي مجلس با رئيس جمهور گفت: در 
جلس��ه مذكور با رئيس جمهور روي موضوع لايحه آزادسازي سهام 
عدالت توافق صورت گرفت تا اين لايحه به مجلس ارسال شود، بنابراين 

تصميم دولت مبني بر توزيع سود سهام در مقطع فعلي در تضاد ارائه 
لايحه در اين رابطه است. پورابراهيمي ادامه داد: پرداخت سود سهام 
عدالت نسبت به موضوع انتقال مالكيت واقعي در اولويت نيست چراكه 
بايد با واگذاري واقعي مالكيت سهام، امكان خريد و فروش برگه هاي 
سهام براي دارندگان آنها ممكن ش��ود و طبيعتاً سود نيز به آن سهام 
تعلق خواهد گرفت. اين نماينده مردم در مجلس دهم شوراي اسلامي 
گفت: براساس محاسبات ميزان سود سهام عدالت در مجموع حدود 
۴هزار ميليارد تومان است كه اگر اين سود در شركت ها باقي بماند، به 
قيمت سهام عدالت اضافه خواهد شد و اين افزايش قيمت سهام بيش 
از اثر ارائه سود به دارندگان سهام كه مردم هستند، انتفاع مي رساند. 
پورابراهيمي همچنين افزود: اگر حدود ۴هزار ميليارد تومان سود 
سهام عدالت در حال حاضر توزيع نشود و با ضريب سرمايه گذاري 
۴الي 5 روبه رو ش��ود، ح��دود 16 الي 20هزار ميلي��ارد تومان نيز 
مي توان تس��هيلات به اين ميزان منابع اضافه كرد تا صرف اجراي 
طرح هاي اقتصادي شود كه به طور طبيعي انجام اين مهم در خروج 
از ركود اقتصادي و ايجاد اشتغالزايي در كشور تأثير جدي خواهد 
داشت. رئيس كميسيون اقتصادي مجلس شوراي اسلامي بيان كرد: 
براساس محاسبات براي افراد عادي كه دارنده برگه هاي سهام عدالت 
هس��تند، تنها ماهانه ۳ الي 5هزار تومان در حال حاضر سود تعلق 
مي گيرد كه منطق اقتصادي اين موضوع را قبول نمي كند كه ۴هزار 
ميليارد تومان پول به صورت ماهانه ۳ الي 5هزار تومان بين دارندگان 
س��هام عدالت توزيع ش��ود، چراكه اين كار مانع اج��راي طرح هاي 

اقتصادي شده و جفا به اقتصاد كشور محسوب مي شود.

دستور رئيس جمهور به پرداخت سهام عدالت از امروز 

پورابراهيمي: پرداخت سود به صلاح اقتصاد نيست!

   سهام عدالت

سردار غيب پرور در نامه اي به رئيس كميسيون 
تلفيق بودجه مجلس خواس�تار توجه بيشتر 
ح�ل مش�كلات معيش�تي در بودج�ه ش�د 
وگفت: حل مش�كلات معيشتي مردم توطئه 
دشمنان در تحريك جوانان را خنثي مي كند. 
به گ��زارش »ج��وان« رئيس س��ازمان بس��يج 
مس��تضعفين در نام��ه اي خطاب ب��ه غلامرضا 
تاجگ��ردون رئيس كميس��يون تلفي��ق بودجه 
مجلس شوراي اسلامي با اعمال حمايت تلويحي 
ازحذف ياران��ه غي��ر نيازمن��دان و ثروتمندان 
خواستار تخصيص اين منابع براي ايجاد اشتغال 
و حمايت از بيكاران به ويژه متقاضيان كاري كه 

در استان هاي كم برخوردار هستند، شد. 
در اين نامه با اشاره تلويحي به نياز كنوني اقتصاد 
به ايجاد تحول در سيس��تم واريز و قطع يارانه و 
تخصيص بهينه منابع بر ايجاد بنگاه هايي شبيه 
طرح زود بازده تأكيد شده كه بدون شك منظور 
از آن استفاده از تجربيات دولت قبل و جلوگيري 
از انحرافات منابع اس��ت نه تجربه پول پاش��ي 

دولت هاي قبلي. 

از آنجا كه بر طرح هاي كم هزينه ايجاد اشتغال 
تأكيد شده مي توان چنين استنباط كرد كه اشاره 
نامه به تجربيات موفق و كارآمد بسيج سازندگي 
در ايجاد ش��غل در مناطق محروم و با محوريت 
توليدات كش��اورزي و كالاهاي اساسي و بر پايه 
مزيت هاي اقتصادي در مناطق مختلف است، به 
خصوص مناطقي كه آمار بيكاري در آن بالاتر از 

متوسط كشور است! 
ويژگي ديگر اي��ن نامه توجه و تأكيد بر اقش��ار 
ضعيف جامعه، شناسايي دقيق متقاضيان جوان 
بيكار كه عطش نقش پذيري در اقتصاد را دارند، 

مي باشد. 
همچنين در نامه سردار غلامحسين غيب پرور 
رئيس سازمان بسيج مس��تضعفين به غلامرضا 
تاجگ��ردون رئيس كميس��يون تلفي��ق بودجه 
مجلس شوراي اس��لامي نكاتي پيرامون شرايط 
اقتصادي و كار قشر ضعيف جامعه و ضرورت هاي 
هزينه كرد يارانه هاي حذف ش��ده، عنوان شده 

است. 
متن كامل اين نامه به شرح ذيل است:

برادر ارجمند جناب آقاي دكتر تاجگردون
رئيس محترم كميسيون تلفيق بودجه مجلس 

شوراي اسلامي
سلام عليكم

با صلوات بر محمد و آل محمد و با احترام، بدون 
ترديد فلس��فه قيام امام راحل عظيم الش��أن در 
تشكيل نظام جمهوري اسلامي ايجاد جامعه اي 
به  دور از رذايل مادي و معنوي بود. در صفوف اول 
اين انقلاب مستضعفان هستند كه برپاكنندگان، 
وارثان و پويندگان آن مي باش��ند امّا متأس��فانه 
باسياست هاي غلط وارداتي و الگوهاي ناكارآمد، 

بر مظلوميت آنان افزوده  شده است. 
مقام معظ��م رهبري)مدظله العالي( دائماً تأكيد 
بر توجه به وضع محرومان و مستضعفان جامعه 
دارند و با تكيه  بر آيات و روايات مشروعيت نظام 
اس��لامي را در اجراي عدالت و دوري از تبعيض 

مي دانند. 
حوادث اخير كشور اگرچه طراحي اتاق هاي فكر 
دشمنان است امّا زمينه هاي نفوذ و تأثيرپذيري 
داخلي آن را نمي توان از نظر دور داشت، لذا ارائه 

يك برنام��ه كارآمد و مبتني بر حل مش��كلات 
معيشتي مردم مي تواند حربه خناسان در تحريك 

جوانان اين كشور را خنثي سازد. 
اكنون  كه در آس��تانه بررس��ي و تصويب بودجه 
1۳9۷ كل كشور هستيم، توقع مي رود نمايندگان 
محترم ملت كه برآمده از متن جامعه هستند و 
هميشه حامي محرومان و مس��تضعفان بوده و 
هستند اين مهم را به عنوان يك اصل اساسي در 

دستور كار خود قرار دهند. 
تغيير برنامه به نفع فرودستان و اقشار آسيب پذير 
و جوانان جوياي كار بايد در برنامه س��ال آينده 
ملموس و قانع كننده ديده شود تا اولويت انقلاب 
اسلامي در خدمت مؤثر به مردم كه به تعبير مقام 
معظم رهبري)مدظله العالي( بحق ولي نعمتان ما 

هستند، محقق گردد. 
س��ازمان بس��يج مس��تضعفين ضمن قدرداني 
از نماين��دگان محترم كه اي��ن روزها با زحمات 
شبانه روزي در جهت تدوين لايحه بودجه سال 
9۷ تلاش مي نمايند، آمادگي خود را براي كمك 
به دولت محترم در راستاي حل مشكلات اساسي 

مردم پيشنهادات زير را تقديم مي نمايد:
1- اگر قرار اس��ت يارانه بخ��ش قابل توجهي از 
دريافت كنن��دگان قط��ع گردد، بخش��ي از آن 
به ص��ورت خاص ب��راي بي��كاران جامعه لحاظ 
شود و از طريق س��امانه اي مشخص شناسايي و 

پرداخت گردد. 
2� در منابع درآمدي دولت كه مستقيماً زندگي 
مردم را متأثر مي كن��د و آن��ان را در تنگنا قرار 

مي دهد تجديدنظر گردد. 
۳� جهت مناطقي از كشور كه اشتغال از ضريب 
پايين تري برخوردار است منابع مشخص و خاص 

ديده شود. 
۴� ايجاد بنگاه ه��اي زودبازده و كم هزينه جهت 
اش��تغال جوانان مي توان��د حداقل هاي زندگي 
آن��ان را در كوتاه مدت تأمين نماي��د و آنان را به 

خودكفايي برساند. 
بحمدالله نقدينگي كشور و منابع انساني كه دو 
ركن اساسي و مولد در اقتصاد هستند در كشور 
موجود است كه با مديريت صحيح و مشوق هاي 
جهت دهنده مي تواند در خدمت توليد و اشتغال 

قرار گيرد. 
خير دني��ا و آخرت همه اركان نظ��ام جمهوري 
اس��لامي در توجه به ملت مظلوم و شجاع ايران 
خصوصاً طبقات آسيب پذير آن است. اميد است 
اين مهم پس از فروكش كردن اغتشاشات اخير 

به فراموشي سپرده نشود.

   گزارش یک   

محمد هادي خسروي  |  تسنيم

با آغ�از به كار س�امانه كارا، س�رمايه  گذاران 
تس�هيلات  درياف�ت  ب�راي  مي توانن�د 
را  خ�ود  درخواس�ت هاي  ياران�ه دار 
ب�ه ص�ورت الكترونيك�ي ارائ�ه كنن�د. 
به گزارش »جوان« عيسي منصوري معاون امور 
اش��تغال و كارآفريني كارآفريني وزي��ر كار در 
نشست خبري با بيان اين مطلب جزئيات اجراي 
برنامه هاي اش��تغال فراگيرو روستايي را تشريح 
كرد. وي افزود: در سامانه كارا طرح هاي توجيهي 
كس��ب و كار س��رمايه گذاران دريافت مي شود 
و توسط دس��تگاه هاي تخصصي راستي آزمايي 
و بررس��ي خواه��د ش��د. منصوري گف��ت: اين 
تس��هيلات به صورت فردي و گروهي پرداخت 
مي ش��ود و س��ود حداكثر 10درص��د و حداقل 
۴درصدي براي آن در نظر گرفته شده است. اين 
سامانه به منظور تسهيل در فرايند ارائه تسهيلات 
در اختيار سرمايه گذاران و كارآفرينان به نشاني 
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وي افزود: امس��ال يك برنامه اش��تغال عام را در 
دستور كار قرار داديم كه پس از تصويب در دولت 
و س��تاد فرماندهي اقتصاد مقاومتي به فعالان و 
كارگزاران امر ابلاغ ش��د، همچني��ن يك برنامه 
خاص اشتغال نيز تحت عنوان »برنامه حمايت از 
توسعه و اشتغال مناطق روستايي و عشايري« در 
دستور كار است. وي با اشاره به ابعاد برنامه اشتغال 
فراگير گفت: اش��تغال پذيري يكي از جنبه هاي 
اصلي اين برنامه اس��ت كه از طريق اجراي طرح 
كارورزي ويژه جذب فارغ التحصيلان دانشگاهي 
و همچنين طرح آموزش در محيط كار واقعي اجرا 
مي شود، همچنين كاهش هزينه آموزش با ارائه 
طرح مشوق هاي كارفرمايي براي جذب نيروي كار 
و ارائه يارانه دستمزد براي كارفرمايان در صورت 
جذب متقاضيان ش��غل در مناط��ق داراي نرخ 

بيكاري بالا از ابعاد برنامه اشتغال فراگير است. 
منصوري ادامه داد: بعد ديگر »برنامه اش��تغال 
فراگير«، توس��عه كس��ب و كار و ايجاد اشتغال 
پايدار مبتني بر ظرفيت هاي هر استان در سطح 
ملي و روستايي اس��ت كه اين ظرفيت ها تحت 
عنوان رس��ته هاي پراشتغال شناس��ايي و ابلاغ 
شده است. معاون توس��عه كارآفريني و اشتغال 
وزير كار افزود: براي برنامه اشتغال فراگير علاوه 
بر مداخلات توسعه اي، ارائه تسهيلات همراه با 
يارانه در دستوركار است و براي اين امر 20هزار 
ميليارد تومان از محل منابع بانكي اختصاص پيدا 
كرده است كه اين منابع صرفاً محدود به سال 96 

نخواهد بود و در سال آينده نيز تداوم دارد. 
معاون وزير كار به جزئيات اجراي برنامه حمايت 
و توسعه از اشتغال مناطق روستايي و عشايري 
اش��اره كرد و گفت: قانون مربوط به اجراي اين 
برنامه در تابس��تان امس��ال به تصويب مجلس 

شوراي اسلامي رسيد و پس از تدوين آيين نامه 
اجرايي، دس��تورالعمل مربوطه اخيراً از س��وي 
وزير تعاون كار و رفاه اجتماعي به استان ها ابلاغ 

شده است. 
وي با تأكيد بر اينكه مداخلات توسعه اي و پرداخت 
تس��هيلات دو جنبه اصلي برنامه خاص اشتغال 
روستايي و همچنين برنامه اشتغال فراگير است، 
ادامه داد: برنامه حمايت و توسعه اشتغال روستايي 
سه گروه است: گروه نخست شهرهاي زير 10هزار 
نفر و نواحي صنعتي خواهند بود كه مشمول سود 
10درصدي پرداخت اين تسهيلات هستند، گروه 
دوم نيز مناطق روس��تايي و عش��ايري معمولي 
خواهند بود كه نرخ سود تسهيلات براي اهالي اين 
مناطق 6درصد در نظر گرفته شده است، همچنين 
گروه س��وم اهالي مناطق روستايي و عشايري در 
مناطق روستايي هستند كه مشمول تسهيلات 

با نرخ ۴درصدي خواهند بود.

جزئيات اجراي برنامه هاي اشتغال فراگير و روستايي با 1۲هزار ميليارد تومان تسهيلات 

سامانه »كارا« براي ارائه تسهيلات اشتغالزايي آغاز به كار  كرد

   بازار


